

ENGLISH:

Managing Director Kristalina Georgieva visit to the Democratic Republic of the Congo (December 7-9, 2021)

This visit, in response to an invitation from the President of the Republic Felix Tshisekedi, was the first to Africa since the outbreak of the Covid-19 pandemic.

During her visit, the managing director and her delegation (African Department Director Abebe Aemro Selassie, Mission Chief for the DRC Mercedes Vera-Martin, Communication Department Division Chief Alistair Thomson, Advisor Aleksandra Zdzienicka) met with President Felix Tshisekedi, Prime Minister Jean-Michel Sama Lukonde, Governor Malangu Kabedi-Nbuyi, State Minister and Minister of Budget Aime Boji Sangara, Minister of Finance Nicolas Kazadi, and representatives of the civil society, the private sector, and development partners.

During this important visit, Kristalina Georgieva acknowledged the DRC's economic potential, congratulated the authorities on the satisfactory start of the ECF arrangement, called for decisive implementation of structural reforms to boost growth, mobilize revenues, enhance the independence of the central bank, and promote better governance and transparency. She also emphasized the challenges of the energy transition process for the DRC.

The managing director also made a donation on behalf of the IMF Giving to *the Fund for Congolese Women*, represented by Julienne Lusenge, to support local women's initiatives.

FRENCH

Visite de la directrice générale Kristalina Georgieva en République Démocratique du Congo (7-9 décembre 2021)

Cette visite, en réponse à l'invitation du Président de la République Félix Tshisekedi, était la première en Afrique depuis le déclenchement de la pandémie de Covid-19.

Lors de sa visite, la directrice générale et sa délégation (le directeur du département Afrique Abebe Aemro Selassie, la chef de mission pour la RDC Mercedes Vera-Martin, le chef de division du département de la communication Alistair Thomson, la conseillère Aleksandra Zdzienicka) ont rencontré le président Felix Tshisekedi, le Premier ministre Jean-Michel Sama Lukonde, le gouverneur Malangu Kabedi-Nbuyi, le ministre d'État, ministre du Budget Aimé Boji Sangara, le ministre des Finances Nicolas Kazadi et des représentants de la société civile, du secteur privé et des partenaires au développement.

Au cours de cette importante visite, Kristalina Georgieva a souligné le potentiel économique de la RDC, félicité les autorités pour le démarrage satisfaisant de l'accord de Facilité Élargie de Crédit, appelé à une mise en œuvre décidée des réformes structurelles pour relancer la croissance, mobiliser les recettes, renforcer l'indépendance de la banque centrale et promouvoir une meilleure gouvernance et transparence. Elle a également souligné les enjeux du processus de transition énergétique pour la RDC.

La directrice générale a également fait un don au nom du FMI au Fonds pour les femmes congolaises, représenté par Julienne Lusenge, pour soutenir des actions initiées par des femmes au niveau local.

Photo 1: Kristalina Georgieva with Resident Representative office

Photo 1 : Kristalina Georgieva avec le bureau du Représentant Résident



Photo 2: Kristalina Georgieva and Abebe Aemro Selassie with Minister Nicolas Kazadi and Vice-Minister O'Neige N'Sele

Photo 2 : Kristalina Georgieva et Abebe Aemro Selassie avec le Ministre Nicolas Kazadi et la Vice-Ministre O'Neige N'Sele



Photo 3: Kristalina Georgieva and Mercedes Vera-Martin with Prime Minister Jean-Michel Sama Lukonde

Photo 3 : Kristalina Georgieva et Mercedes Vera-Martin avec le Premier Ministre Jean-Michel Sama Lukonde



Photo 4: Kristalina Georgieva with Governor Malangu Kabedi-Nbuyi

Photo 4 : Kristalina Georgieva et la Gouverneur Malangu Kabedi-Nbuyi



Photo 5: Kristalina Georgieva with... Kristalina Georgieva

Photo 5 : Kristalina Georgieva avec... Kristalina Georgieva



Photo 6: Kristalina Georgieva and Abebe Aemro Selassie with the President of the Republic

Photo 6 : Kristalina Georgieva et Abebe Aemro Selassie avec le Président de la République



Photo 7: Press conference with Minister of Finance

Photo 7 : Conférence de presse avec le Ministre des Finances



Photo 8: Meeting on governance with CSOs representative

Photo 8 : Rencontre sur la gouvernance avec des représentants de la société civile



Photo 9: Meeting on fragility with development partners

Photo 9 : Rencontre sur le thème de la fragilité avec des partenaires du développement



Photo 10: Kristalina Georgieva with Julienne Lusenge, during the donation to the Fonds pour les Femmes Congolaises

Photo 10 : Kristalina Georgieva avec Julienne Lusenge, lors de la donation en faveur du Fonds pour les Femmes Congolaises



Photo 11: With representatives of the private sector

Photo 11 : Rencontre avec des représentants du secteur privé



Photo 12: Farewell with Vice-Minister of Finance O'Neige N'Sele

Photo 12 : Aurevoir, avec la Vice-Ministre des Finances O'Neige N'Sele



Photo 13: Tribute to the Protection Unit agents, making the meetings marathon possible

Photo 13 : Hommage aux agents de l'Unité de Protection, sans qui le marathon des rencontres serait impossible.

